

Fredensborg Roklub – Generalforsamling 2019

5. marts 2018

kl. 19.00 i klubhuset, Sørupvej 6, Fredensborg

DAGSORDEN

1. Valg af dirigent
2. Valg af referent
3. Formanden, Peter Frederiksen aflægger beretning. Beretningen er fremlagt i klubhuset/på hjemmesiden fra d. 19 februar 2019
4. Fremlæggelse af det reviderede regnskab for 2018 til godkendelse.
Bjørn Andersen fremlægger årsregnskabet og orienterer om budgettet
Årsregnskabet vil være fremlagt i klubhuset/på hjemmesiden fra d.27. februar 2019
5. Behandling af indkomne forslag.
Forslag skal ifølge vedtægterne § 5.8 "være formanden i hænde senest 7 dage før generalforsamlingen i underskrevet stand". Det vil sige senest tirsdag d. 26 februar 2019
6. Valg af formand for 1 år. Peter Frederiksen villig til genvalg
7. Valg af 2 - 4 bestyrelsesmedlemmer. Bestyrelse medlemmer Bjørn Andersen, Poul Eisenhardt og Mette Esbjerg. Bjørn og Poul er villig til genvalg
Valg af to suppleanter Thomas Dohm Pedersen og Preben Blomsterberg. Preben er villig til genvalg
8. Valg af to revisorer og 2 revisorsuppleanter.
Revisorerne: Kirsten Poulsen og Klaus Friis. Klaus er villig til genvalg. Poul Erik Thermansen stiller op som revisor.
Revisor suppleanterne: Lisbeth Olsen og Poul Erik Thermansen er villig til genvalg
9. Evt.

REFERAT

Ca. 50 fremmødte medlemmer.

1. Valg af dirigent: Ole Quist

Konstaterede at GF var lovlig varslet og indkaldt iflg vedtægter.

2. Valg af referent: Rolf Singer

3. Beretning: jf. hvad der allerede ligger på hjemmesiden og til gennemsyn i FR.

Følgende blev fremhævet.

- Rosæsonen 2018 bød på forbedringer. Blandt det nye gulv i fællesrummet.
- Bestyrelsen har lyttet til medlemmerne på sidste og forrige generalforsamling og har valgt at flytte tidspunkt for kontingentbetaling til lige før GF.

- Der har været begrænsede forbedringer på huset i år for at sikre vores likviditet så vi kunne flytte tidspunktet for kontingent betaling.
- Vi har anvendt indtægter for opbevaring af private både til bygning af nyt bådstativ udenfor huset. Bestyrelsen modtager derfor nu gerne ansøgninger om bådplads.
- Begrænset investeringer i nye både.
- Medlemsantallet er nu igen stigende og vi vil gerne komme op over 200 medlemmer.

Bemærkninger til beretningen:

- Bent Andersen – opkrævning af 50 kr pr sæde for gæsteroere. Finder det uheldigt at bestyrelsen foreslår, at der opkræves sæde afgift på kombinerede mandskaber. Og ligeledes skal de melde sig ind efter få gange i FR. Det er uheldigt da det reelt betyder at kombinerede mandskaber skal melde sig ind stort fra dag ét. Henstiller til at bestyrelsen ændrer dette forslag.
- Ole Quist bemærkede at dette rent faktisk er et punkt under indkomne forslag og debatten henstilles til dette punkt.
- Terkel Jespersen – vil foreslå, at også andre roklubber i kommunen (Nivå) også skal kunne ro uden afgift.

Herefter blev beretningerne godkendt!

4. Regnskab og budget v. Bjørn Andersen

Regnskab har ligget til gennemsyn på hjemmesiden.

Bjørn Andersen gennemgik de overordnede indtægter og udgifter.

Spørgsmål til regnskab/budget:

Terkel Jespersen – hvad er målet med hensættelser. Bjørn – vi er nødt til at have en fleksibilitet ifht likviditet, da alle kontingent indtægter kommer sidst på året.

Ulla Poulsen – godt med et stort overskud – men skal vi ikke være bedre til at bruge disse penge – fremfor at spare dem op. Ulla opfordrer bestyrelsen til, at vi ser velvilligt på ro arrangementer for at benytte flere penge på roning – det er det vi er her for.

Annemette Jørgensen – støtter forslaget om at anvende flere penge på "roning" – foreslår, at der nedsættes et udvalg til at se på dette.

Ole Ørskov – der står ikke noget i budgettet for rosæde afgifter. Merete oplyste at det er ca. 10.000 pr år.

Bjørn Andersen – husk at overskuddet skyldes et ekstra tilskud fra kommunen som vi ikke kan være sikre på at vi får.

Svend Aage Nielsen – andre roklubber tager også en sæde afgift – det er helt normalt.

Terkel Jespersen – foreslår, at rosæde afgifter kan gemmes i en "kasse" til specielt brug.

Mads Pelle – Har I overvejet at omlægge til et 1% lån? Bjørn orienterede om at det kun drejer sig om 350.000 kr.

Herefter blev regnskabet godkendt med applaus.

5. *Kontingent* – kontingent er tilbage i 2017 besluttet at gælde for perioden 2018-2020. Se Bilag.

6. *Behandling af indkomne forslag*

Forslag til ændring af FR-reglement - benyttelse af redningsveste

Forslag til ændring af Reglement:

§1.1 – Nye regler for svømmeprøver/færdigheder:

Ønske om at afskaffe reglen om at der skal aflægges årlig svømmeprøve.

Annemette Jørgensen: synes, at det er god ide – det er en god ide at man skriver under på at man selv har et ansvar.

Terkel Jespersen: Det eneste DFfR beder klubberne sikre, er at medlemmerne kan svømme 300 meter. Derfor er det uheldigt at ændre dette punkt. Terkel har fremsendt ændringsforslag til bestyrelsen.

Johnny Skaftø: Foreslår at Tro og Love erklæringen skal underskrives hvert år.

Ulla Poulsen: Vi bør sikkerheden højest og derfor stemme nej til forslaget. Hvad skal vi gøre i stedet for hvis vi afskaffer dette. Svømmeprøve kravet hjælper os til at stille fokus på sikkerhed.

Mads Pelle: Sikkerhed til søs skal tages alvorligt – alle skal tage prøven hvert år

Ole Bastholm: Svømmeprøven har karakter af ritual. Det er noget pjat og det er mere relevant at lave kæntringsøvelser. Det stiller vi ikke noget krav til. Dette er ritual sikkerhed. Lad os tage en diskussion af hvordan vi tager sikkerhed alvorligt herunder svømning i koldt vand i stedet for en opvarmet svømmehal.

Niels Clemmesen: Hvad er den administrative forskel på håndtering af svømmebeviser og tro og love erklæringer.

Anne-Mette Modest: Foreslår, at hvis vi skal aflægge svømmeprøve så skal det foregå i søen og ikke i svømmehal.

Thomas Dohm Pedersen: Ja det er et ritual. Men jeg vil ikke tage ud og ro med et mandskab der ikke kan svømme – har aflagt svømmeprøve.

Peter Frederiksen: Det er rigtigt, at DFfR stiller krav til at foreningerne skal indrette sine regler, men der står ikke at det skal foregå hvert år.

Bent Andersen: Stor tilhænger af Oles og Johnnys forslag. Hvis folk skriver under på en tro og love erklæring – så må bestyrelsen have tiltro til at folk kan svømme.

Anne-Mette Modest: Det er vigtigt at folk tager den tur i svømmehallen hvert år – da det giver fokus på at man gør op med sig selv om man fortsat kan svømme 300 meter.

Hans Tapper: Synes, at forslaget skal forkastes. Det er ikke tilstrækkeligt gennearbejdet. Bestyrelsens resignation omkring sikkerhed bryder jeg mig ikke om.

Afstemning:

Bestyrelsens forslag til afstemning: 24+9 (fuldmagter)=33 for; 29 + 14 (fuldmagter) =43 imod.

Forslaget blev ikke vedtaget.

Terkel Jespersen trækker sig forslag.

§1.3 – ny paragraf ang. dispensation for brug af redningsvest for trænede masterroere.

Bemærkninger:

Lennart Poggenborg: Vi kan ikke fritage nogle roere fra disse regler.

Bettina Cervin : Synes at forslaget er diskriminerende – gælder kun for trænede kaproere. Hvad med motionister der også ror meget. Det skal skrives mere tydeligt, så vi undgår misforståelser.

Ulla Poulsen: Skal det ikke være alle der skal ro med redningsvest i vintersæson – og ingen redningsvest efter standerhejsning – uafhængigt af temperaturkriteriet.

Charlotte: Hvad med "erfarne mandskaber" i stedet for "trænede kaproere".

Annemette Jørgensen: Problemstillingen er at der faktisk ligger de første kaproninger i tidligt forår hvor vandet kan være under 10°C. Det skal derfor være muligt, at søge dispensation.

Lennart Poggenborg: Her på søen kan vi ikke lave et elitereglement.

Thomas Dohm Pedersen: Det er frivilligt at bruge redningsvest – men det gør vi faktisk under instruktionen. Vi har rykket vores standerhejsning til tidligere på sæsonen – hvilket gør at vandtemperaturen ofte er under 10°C.

Bettina Cervin: Hvorfor ikke bare holde sig til temperaturkriteriet på de 10°C.

Peter Frederiksen: Godt forslag fra Ulla om at gå tilbage til tidligere regelment hvor det kun er 1X og 2'uden der skal bære redningsvest ved vand temp. under 10°C.

Hans Tapper: Forslaget skal gælde for alle kaproere.

Ulla Poulsen: Kan man ikke bare slette §1.2 ang. "....hvor der er følgebåd".

Bestyrelsen kom herefter med et ændringsforslag til det foreslåede §1.3:

For trænende roere (3-4 gange om ugen) kan der søges om fritagelse for brug af redningsvest fra standerhejsning til vandtemperaturen er 10°C og derover, samt mod underskrevet "tro og love erklæring", at det er på eget ansvar. Skema ligger på nettet. Bestyrelsen træffer den endelige beslutning. Dispensationen gælder kun én sæson.

Bemærkninger til det nye forslag:

Lennart Poggenborg: Hvorfor er det kun en lille gruppe der skal have lov at drukne på eget ansvar.

Bent Andersen: Foreslår, at bestyrelsen bruger mere tid på dette forslag. Desuden foreslås, at §1.2 skal stryge sidste sætning.

Forslaget om en ekstra §1.3 bringes til afstemning:
29+18 (fuldmagt)=47 for. Forslaget blev vedtaget.

§2c: Forslaget blev vedtaget.

§4.1 Ang. tobaksrygning gælder alle klubbens lokaler inkl. bådhaler.

Bettina Cervin og Bent Andersen: Skal også gælde roklubbens lokaler også altaner/balkon. Bent og Bettina mener, at dette skal præciseres også ved udlejning.

Klaus Friis: Men ved udlejning må der gerne ryges på altan/balkon.

Hans Tapper: Handler dette om sikkerhed (brandfare) eller rygepolitik?

Peter Frederiksen: Det handler om rygepolitik.

Karin Bodelund: Der da mere gene af røg der kommer ind fra altanerne end i bådhalerne.

Thomas Dohm Pedersen: Dette er en roklub og ikke et fest lokale – så vi kan udmærket indfører rygeforbud på altaner/balkon.

Ole Quist: Bestyrelsen og vennerne bedes diskutere et evt. rygeforbud på altaner.

Forslag blev vedtaget.

§4.2 Tilsvarende forbud med husdyr i bådhaler.

Charlotte Poulsen: Hvorfor er dette forslag fremsat – hvem er det der har problemer med dette.

Jacob Midtgaard: Der er bare tale om en præcisering. Tilsvarende for forslaget om tobaksrygning.

Forslaget blev vedtaget.

§5 – Er ikke længere aktuelt. Der er ikke længere køkkenvagt.

Forslaget blev vedtaget.

§7 – styrmandsret til roer med relevant ro-erfaring. Vurderes af instruktør eller bestyrelsesmedlem.

Thomas Dohm Pedersen: Forslaget er relevant hvis man kommer fra en anden klub og allerede har styrmandserfaring, således at man ikke skal deltage i styrmandskursus ej heller aflægge styrmandsprøve.

Ole Quist: Det er dog uklart hvorvidt man skal opfylde alle fire punkter. Foreslår, at bestyrelsen tager ændringen tilbage og arbejder videre med den.

Forslaget blev taget af bordet.

§8.1 Angivelse af hjemkomst tidspunkt sker ikke og bør slettes. Derudover præciseringer.

Steen Olesen: Det handler om sikkerhed – også når vi låner både ud til gæster.

Ole Quist: Foreslår, at bestyrelsen tager en runde mere på dette forslag.

Forslaget blev taget af bordet.

Forslag til ændring af Vedtægter:

Bemærk: Til ændring af Vedtægter eller tilføjelser kræves at 2/3 dele af fremmødte stemmer for forslaget.

§3.2 Forslag om dispensation.

Bestyrelsen trak forslaget

Forslag til ændring af Vinterronningsreglement:

§6 – forslag til ændringer af regler for hvilke bådtyper der kan roes i om vinteren.

Merete Boldt: motivationen for at fremsætte ændringsforslaget er en udløber af diskussion på medlemsmødet.

Ole Bastholm: Vil det sige, at hvis der skal roes i 8'er skal motorbåden med.

Terkel Jespersen: Har fremsendt ændringsforslag – der er inspireret af DSR's vinterronningsreglement for roning på Bagsværd sø.

Ulla Poulsen: Eneste forskel for i dag er at der ikke gives dispensation for 2X for ledsagelse af motorbåd.

Bent Andersen: Foreslår at bestyrelsen trækker forslagene da det allerede står godt i nuværende reglement.

Bestyrelsen vælger at trække forslaget. Terkel trækker også sit forslag.

§7 – ændring begrundet i, at vi i dag kun har selvoppustelige redningsveste.

Bettina Cervin: har oplevet en ungdomsroer med redningsvest der ikke kunne svømme med en redningsvest

Ole Ørskov: Der findes en mulighed for at ændre trykket i redningsvesten, så den ikke trykker så kraftigt.

Forslaget blev vedtaget.

6. Valg til bestyrelsen - formand

Peter Frederiksen er villig til genvalg. Blev valgt.

7. Valg af yderligere 2-4 bestyrelsesmedlemmer:

Bjørn Andersen er på valg – villig til genvalg. Blev valgt.

Poul Eisenhardt er på valg – villig til genvalg. Blev valgt.

Mette Esbjerg er på valg – ønsker ikke til genvalg.

Preben Blomsterberg stiller op til valg – blev valgt

Bettina Cerwin stiller op til valg – blev valgt.

Suppleanter:

Thomas Dohm Pedersen – ønsker ikke genvalg.

Kirsten Løwenstein – er ikke tilstede. Blev valgt.

8. Valg af to revisorer og 2 revisorsuppleanter.

Revisorerne Klaus Juul Friis blev genvalgt. Poul Erik Termansen blev valgt til revisor.

Revisor suppleant: Lisbet Olsen og Kurt Crone blev valgt

9. Evt.

Betaling for gæsteroere.

Preben Blomsterberg: Forslaget er fremsat fordi det er helt normalt, at man betaler 50 kr. for gæsteroere. Det skal ikke gælde kombinerede mandskaber. Det kunne give en indtægt på 7500 kr. i 2018.

Thomas Dohm Pedersen: Synes at 7500 er en begrænset indtægt og det giver en ulighed hvis der ikke skal betales for kaproningsmateriel.

Bent Andersen: Synes, at det er ude i hampen, at vi er kommet så vidt at der skal betales for at være med i kombinerede mandskaber.

Ole Ørskov: De færreste steder i Jylland betalte vi for lån af materiel klubfaciliteter med en langtur for få år siden.

Hans Tapper: Vi kan gøre det af frivillighedens vej og dem der har lyst kan donere via Mobile Pay.

Terkel Jespersen: Opfordrer bestyrelsen til at trække alle tre forslag.

Karin Bodelund: Der var også på medlemsmødet en stor diskussion om hvad en gæsteroer er. Søndagsturen/turist; nabo klubber og kombinerede mandskaber. Vi skal ikke skære alle over en kam – da der er forskel.

Terkel Jespersen: Kaproere kan være gæsteroere op til en regatta.

Ole Bastholm: Forhåbentlig kan vi også være træningscenter for andre klubber og ungdomsroere. Det med kombinerede hold skal tages ud.

Peter Frederiksen: Bestyrelsens forslag er ang sædeafgift for gæste/turistiroere. Der er ikke tale om sædeafgift på kombinerede mandskaber.

Ole Quist: Bestyrelsen har besluttet, at tage sædeafgift for gæsteroere der kommer og låner inrigger material til en roning/egen tur. Forslag om kombinerede mandskaber sender vi tilbage til bestyrelsen, der nu har hørt om medlemmernes meninger. Forslag om time share aftaler bedes også diskuteres i bestyrelsen igen.

Peter Frederiksen: Vi tager det til os – og ser nærmere på dette igen.

Dirigenten lukkede generalforsamlingen og gav ordet tilbage til Peter.

Peter takkede og uddelte blomster til Kirsten Poulsen og takkede for de mange år som revisor. Der var også blomster til Ulla Poulsen for hendes mange år i køkkenudvalget. Og en bukket blomster og tak til Mette Esbjerg for hendes arbejde i bestyrelsen.

Også var der en guldårer til Thomas Dohm Pedersen for roning af 1502 km.

Dirigenten takkede for god ro og orden.

Referat godkendt af dirigent:

Ole Quist

Dato

29/3-2019

Bilag: Kontingentsatser

FORSLAG TIL KONTINGENT FOR 2018-2020

HELÅRLIGT

	2017	2018	2019	2020	
JUNIOR	1190 KR	1200 KR	1210 KR	1220 KR	Stigning over 3 år = 30 kr
SENIOR	2290 KR	2290 KR	2290 KR	2290 KR	Stigning over 3 år = 0 kr
ÆLDRE	1440 KR	1565 KR	1690 KR	1790 KR	Stigning over 3 år = 350 kr
TØR-ROER	1440 KR	1455 KR	1470 KR	1485 KR	Stigning over 3 år = 45 kr

HALVÅRLIGT

	2017	2018	2019	2020	
JUNIOR	620 KR	630 KR	640 KR	650 KR	Stigning over 3 år = 30 kr
SENIOR	1180 KR	1180 KR	1180 KR	1180 KR	Stigning over 3 år = 0 kr
ÆLDRE	725 KR	790 KR	855 KR	910 KR	Stigning over 3 år = 185 kr
TØR ROER	725 KR	735 KR	745 KR	755 KR	Stigning over 3 år = 30 kr